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1. Videre drøftelse af Skolens holdning til skærmtid og søvn.  
Tid 40 minutter 

Vi har på bestyrelsesmødet den 16. januar 2024 haft den første drøftelse. Det lyder som om, vi 
er enige om, at vi gerne vil formulere en holdning, så de der har brug for en holdning kan læne 
sig op ad den.  
Dog bliver det også tydeligt i vores drøftelse, at det er et område, hvor forældrene nok har 
meget forskellige holdninger og temaet er forbundet med risiko for uenigheder netop af den 
grund.  
Iben peger på at man i ”børneungelivsundersøgelsen” kan se resultater fra Bakkeskolens elever. 
Det kunne være interessant at se, hvad vores elever svarer. Vi skal gå i dialog med 
sundhedsplejersken.  
 
Der er vedhæftet anbefalinger fra ministeriet, se bilaget: Følgebrev til skoleledelser. 
Anbefalingerne er lige udkommet her i februar måned. Det passer derfor godt at vi kigger på 
disse anbefalinger, særligt anbefaling nr. 5 vedr. princip. 
 
Pia samler op fra sidste møde.  
Tid: 5 minutter 
 
Allan, Karen og Susanne orienterer om, hvad vi gør på Bakkeskolen P.T. i forhold til 
anbefalingerne. 
Tid: 5 minutter 
 
Vi skal beslutte, hvordan vi som skole forholder os til anbefalingerne og giver det liv.  



Det anbefales, at der på skolen udarbejdes et Princip for det gode skole- hjemsamarbejde 
omkring elevernes skærmbrug. 
 
Walk and talk 2 og 2.  
Hvilke punkter skal der være i skolen princip for det gode skole- hjemsamarbejde omkring 
elevernes skærmbrug? 
Hvad kunne princippet indeholde? 
Tid: 15 minutter 
 
Bordet rundt med input fra alle grupper. 
Tid: 15 minutter 
 
Allan, Karen og Susanne samskriver alle input. 
 
Skal på som punkt til næste møde igen. 
 
Susanne fortæller at eleverne de seneste år har været mobilfri skole.  
4. klasse og opefter har vi Bring your own device. 
0.-6. skal være ude. 7.-9. må både være inde og ude. PC´en må ikke bringes ud i 
klyngeområdet.  
Vi har haft et elevrådsmøde, hvor Karen og Simon snakkede med elevrådet om, hvordan man 
kan få mere tid uden skærm. Elevrådet efterspurgte penge til at købe brætspil. Det fik de, og det 
er blevet en stor succes. 7.-9. klasse sidder i forhallen i pauserne og spiller Uno, Partners osv. 
på tværs af klassetrin.    
Gennem vores skolemøder har vi også haft fokus på, hvordan vi kan komme tilbage til bogen. 
Opmærksomhed på økonomien ift. anskaffelse af bogmateriale.  
 
Hvordan kan et princip se ud?  
 
Input fra walk ´n talk: 
Brug ”Anbefalinger til skærmbrug i grundskolen” og tilret den til Bakkeskolen. 
Fælles rammer  
 
Bakkeskolen er mobilfri i skoletiden. 
 
Skolen læner sig allerede op af anbefalingerne. Vi skal bare have skrevet det ned, som vi gør.  
Anbefalingerne skal have dem ret tidligt. 
Snak i forældreråd: Snak med børn om, hvad de ser på nettet. Hvordan opfører man sig på 
nettet. Forældre er forbilleder.  
 
Brug tid på skærmtid på forældremøderne – allerede i 0. klasse. Lav aftaler eller skab mulighed 
for forældrediskussioner omkring skærm.  
 
Punkterne der allerede står der kan bruges til at skrive Bakkeskolens princip ud fra.  
Forældre er rollemodeller obs på aldersgrænse.  
 
Dilemmakort kunne også være en måde at drøfte skærmbrug på.  
 
En idé kan også være et oplæg som det Thomas Kramer fra pædagogisk center har holdt på 6. 
årgang. En anbefaling kunne være at have sådan et oplæg tidligere fx 4. klasse.  
 
Beslutning: Ledelsen laver udkast på baggrund af ”Anbefalinger til skærmbrug i grundskolen”. 
Dette ses igennem på næste skolebestyrelsesmøde.  
 
Der er spørgsmål på side 11, der kunne bruges til forældrediskussion. De fire dots.  
 
 
 



 
  

2. Sidste skoledag for 9. klasserne.  
Tid 30 minutter 
 
I Kolding har der været tradition for, at eleverne forlader skolen omkring kl. 12.00. Denne del er uden 
alkohol og foregår på skolen, sammen med elever og personale. Der er en fast ramme og et fast 
program, som fungerer rigtig fint i dialog mellem elever og personale. 
Herefter tager eleverne på Slottet og fejrer dagen sammen. Denne del af dagen er med alkohol, 
derfor deltager Bakkeskolen ikke med personale, da vi mener der er forældrene der skal tage dette 
ansvar. 
 
 
Karen vil uddybe ovenstående, og på baggrund af denne uddybning skal vi drøfte, hvilken form vi 
foreslår for de unge mennesker. 5 minutter 
 
Parvis drøftelse 10 minutter 
 
Plenum 15 minutter 
 
Karen noterer alle idéer ned og tager dem med tilbage til ungenetværket. 
 
 
Diskussion 
- Opfordring til at forældre tager med ned på slottet og hjælper SSP 
- Det bør ikke være ansatte på skolen, der skal holde øje dernede. De skal ikke tage ansvar for 

berusede elever. Det er udenfor skolens matrikel.  
- Forældreråd for de forskellige 9. klasse kunne drøfte, hvem der tager derned og kigger.  
- Ofte holder forældre en klassefest om aftenen, så festen lukker automatisk kl. 17.00. 
- Opfordring til at ligge beslutningen tæt op af de svar, som eleverne giver i undersøgelsen.  
- En opfordring til at skolerne trakterer med frokost i stedet for fx morgenmad.  
- Vi skal ikke gøre eleverne dårligere, end de er. Hovedparten har en rigtig god.  

 
Beslutning: Karen sammenskriver og sender svar.  

 
3. Orientering om brugernævnsmødet i marts. V. Pia og Tine  

Tid: 10 minutter 
 
Beslutning: Punktet udsættes. 
 
Evt. 
Pia fortsætter som formand. 
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Der kan komme ad hoc møder, hvis der skal indgives høringssvar. 
 

 
 
 
 
 

 


